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Avsluta medlemskap i FairTrade 
 

Ytterst handlar FairTrade om marknadsföring mot ett speciellt kundsegment, på gott och ont. 
Handeln är förstås med på noterna, det är nämligen där en stor del av pengarna hamnar, när 
kunderna väljer Fairtrade-märkta varor. En studie av Dick Durevall, professor i nationalekonomi vid 
Göteborgs Universitet, visar att endast 25–30 procent av prisskillnaden man betalar för att få 
rättvisemärkta istället för konventionella varor hamnar i producentledet. 
 
I ett lite större perspektiv är detta en mångmiljardindustri och åtskilliga studier visar ungefär samma 
sak som det Dick Durevall kommer fram till, att det i första hand handlar om givarens glädje och att 
det mesta av pengarna stannar i samma land som varorna konsumeras. 
 
Rättvisemärkt/Fairtrade anklagas också för att snedvrida marknaden och dumpa priserna för odlare 
som inte ansluter sig, de fattigaste producenterna har nämligen inte råd eller möjlighet att bli 
certifierade. Det saknas också övertygande bevisning för att Fairtrade verkligen erbjuder en väg ut ur 
fattigdom. Istället brukar det handlar om anekdoter om enskilda odlare. Bruce Wydick, professor i 
ekonomi vid universitetet i San Francisco, rankar Fairtrade som nummer nio av tio strategier att 
hjälpa människor ur fattigdom. Alltså näst sämst av tio studerade exempel. 
 
 
 
 
Med anledning av ovan föreslår Sverigedemokraterna att Kommunfullmäktige beslutar 
 
 
att  Borås Stad avslutar sitt medlemskap i FairTrade. 
 
 
 

 

För Sverigedemokraterna i Borås, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD)   
 Kommunalråd   Ledamot, Kommunfullmäktige 
 

Jonas Ellerstrand (SD) 
Ledamot, Kommunfullmäktige   

 
 
 
 


